
P R O T O K Ó Ł   NR  XIX/2016 

z posiedzenia sesji Rady Gminy KROŚCIENKO WYŻNE 

sporządzony w dniu 14 września 2016 roku 

 
 

Posiedzenie rozpoczęło się o godz. 1300 z przerwą 15-minutową w godz. 1405– 1420 i trwało 

do godz. 1515. 

 
 

Siedzibą posiedzenia była sala konferencyjna Urzędu Gminy Krościenko Wyżne. 

 

Obecni radni wg załączonej listy obecności. Obecnych 14 radnych. Nieobecny radny: Piotr 

Kasperkowicz (usprawiedliwiony). 

 

W posiedzeniu uczestniczyli także: 

      - Jan Omachel 

      - Alicja Fejkiel-Guzik 

      - Grażyna Rugiełło 

      - Teresa Rygiel 
 

(lista obecności w załączeniu) 

 - Wójt Gminy, 

- Zastępca Wójta Gminy, 

- Skarbnik Gminy, 

- Radca Prawny Urzędu Gminy. 

 
 

 

 Wójt Gminy Krościenko Wyżne, 

 

 

Proponowany porządek obrad:  
 

1. Otwarcie obrad. 

2. Stwierdzenie prawomocności obrad. 

3. Przyjęcie porządku obrad. 

4. Przyjęcie protokołów z poprzednich sesji. 

5. Informacja Wójta Gminy za okres międzysesyjny o realizacji wniosków i uchwał oraz 

wydanych zarządzeniach. 

6. Podjęcie uchwały w sprawie przejęcia do wykonania zadania z zakresu właściwości 

Powiatu Krośnieńskiego pn. „Przebudowa skrzyżowania drogi powiatowej 1974 R 

Krosno –Targowiska – Wróblik Szlachecki z drogą gminną Nr 114909 R ul. Grunwaldzka 

w Krościenku Wyżnym w km 2+890 str. lewa”. 

7. Podjęcie uchwały w sprawie wyrażenia zgody na nabycie nieruchomości gruntowych. 

8. Podjęcie uchwały w sprawie wyrażenia zgody na sprzedaż nieruchomości gruntowej  

nr 1976/1 położonej w miejscowości Krościenko Wyżne. 

9. Podjęcie uchwały w sprawie zmian w uchwale budżetowej Gminy Krościenko Wyżne na 

2016 rok. 

10. Przyjęcie informacji o przebiegu wykonania budżetu i o kształtowaniu się wieloletniej 

prognozy finansowej Gminy Krościenko Wyżne za I półrocze 2016 roku oraz informacji 

o przebiegu wykonania planu finansowego samodzielnego publicznego zakładu opieki 

zdrowotnej i instytucji kultury za I półrocze 2016 roku. 

11. Wolne wnioski, interpelacje i zapytania. 

12. Zamknięcie sesji. 
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Ad. 1 

 Rozpoczynając XIX w kadencji sesję Rady Gminy Krościenko Wyżne Przewodniczący 

Rady – Antoni Dębiec otworzył obrady, powitał radnych oraz zaproszonych gości. 

 

Ad. 2 

 W drugim punkcie proponowanego porządku obrad prowadzący posiedzenie – Antoni 

Dębiec na podstawie podpisanej listy obecności stwierdził, iż w momencie otwarcia w sesji 

uczestniczy 12 radnych, co stanowi quorum, przy którym Rada Gminy może obradować  

i podejmować prawomocne uchwały. 

 

Ad. 3 

 Następnie przystąpiono do przyjęcia proponowanego porządku obrad. 

 

Wójt Gminy złożył wniosek o zmianę proponowanego porządku obrad, tj. aby: 
 

1) usunąć pkt 8 w brzmieniu: „Podjęcie uchwały w sprawie wyrażenia zgody na sprzedaż 

nieruchomości gruntowej nr 1976/1 położonej w miejscowości Krościenko Wyżne.”; 
 

2) zamiennie w miejsce pkt 8 wprowadzić punkt: „Podjęcie uchwały w sprawie rozpatrzenia 

skargi na Wójta Gminy Krościenko Wyżne”. 

 

Wójt Gminy – Jan Omachel w uzasadnieniu do wprowadzenia ww. zmian w porządku obrad 

objaśnił, iż działka 1976/1 została nabyta przez gminę w drodze aktu notarialnego w 2007 roku 

od Agencji Rolnej Skarbu Państwa. Poinformował, że nabycie darmowe tej nieruchomości było 

uwarunkowane okolicznością posiadania gruntu przez 10 letni okres, z przeznaczeniem jego 

części pod drogę lub poszerzenie drogi. Dlatego przez okres 10 lat tj. do 2017 roku działka ta 

nie może zostać zbyta, w związku z czym podjęcie uchwały wyrażającej zgodę na jej sprzedaż 

jest w obecnym stanie niecelowe. Stąd propozycja usunięcia z porządku obrad tego punktu  

i zamienne rozpatrzenie skargi, która wpłynęła na działalność wójta tj. skargi dotyczącej braku 

odpowiedzi na korespondencję mailową. Wójt wyjaśnił, iż przedmiotową skargą zajmowała się 

Komisja Rewizyjna, która przygotowała stanowisko wraz z projektem uchwały do rozpatrzenia 

na forum Rady Gminy. 

 

Radni nie złożyli wniosków o zmianę proponowanego porządku obrad, wobec czego 

Przewodniczący Rady Gminy przystąpił do przegłosowania wniosku złożonego przez Wójta 

Gminy tj.: 
 

1) usunięcia z porządku pkt 8 w brzmieniu:  
 

„8.      Podjęcie uchwały w sprawie wyrażenia zgody na sprzedaż nieruchomości gruntowej nr 1976/1 

położonej w miejscowości Krościenko Wyżne.” 

 

W głosowaniu jawnym uczestniczyło 12 radnych: 

- „za” głosowało 12 radnych (jednogłośnie), 

- „przeciw” – 0 radnych, 

- „wstrzymało się” od głosu 0 radnych. 
 

Przewodniczący Rady Gminy stwierdził, że wniosek został przyjęty. 

 

2) w pkt 8 realizować pkt w brzmieniu: 
 

„8.   Podjęcie uchwały w sprawie rozpatrzenia skargi na Wójta Gminy Krościenko Wyżne.” 
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W głosowaniu jawnym uczestniczyło 12 radnych: 

- „za” głosowało 12 radnych (jednogłośnie), 

- „przeciw” – 0 radnych, 

- „wstrzymało się” od głosu 0 radnych. 
 

Przewodniczący Rady Gminy stwierdził, że wniosek został przyjęty. 

 

Następnie Przewodniczący Rady Gminy przystąpił do przegłosowania porządku obrad wraz  

z poprawką. W głosowaniu jawnym uczestniczyło 12 radnych: 

- „za” głosowało 12 radnych (jednogłośnie), 

- „przeciw” – 0 radnych, 

- „wstrzymało się” od głosu 0 radnych, 
 

wobec czego przyjęto porządek obrad XIX Sesji Rady Gminy Krościenko Wyżne. 

 

Ad. 4 

 Przystąpiono do przyjęcia protokołów z poprzednich sesji. 
 

W trakcie przyjęcia pierwszego z protokołów na salę obrad przybył radny Jan Omachel.  

Od tej pory w sesji uczestniczyło 13 radnych. 
 

1) Radni nie zgłosili wniosków i uwag do protokołu NR XVII/2016 z XVII sesji Rady Gminy 

Krościenko Wyżne z dnia 29 czerwca 2016 r., wobec czego Przewodniczący Rady Gminy – 

Antoni Dębiec zarządził głosowanie nad jego przyjęciem. W głosowaniu jawnym uczestniczyło 

13 radnych: 

- „za” przyjęciem protokołu głosowało 12 radnych, 

- „przeciw” – 0 radnych, 

- „wstrzymał się” od głosu 1 radny, 
 

w związku z powyższym Rada Gminy Krościenko Wyżne przyjęła PROTOKÓŁ 

NR XVII/2016 z XVII Sesji z dnia 29 czerwca 2016 r. 
 

2) Radni nie zgłosili wniosków i uwag do protokołu NR XVIII/2016 z XVIII nadzwyczajnej sesji 

Rady Gminy Krościenko Wyżne z dnia 15 lipca 2016 r., wobec czego Przewodniczący Rady 

Gminy – Antoni Dębiec zarządził głosowanie nad jego przyjęciem. W głosowaniu jawnym 

uczestniczyło 13 radnych: 

- „za” przyjęciem protokołu głosowało 13 radnych, 

- „przeciw” – 0 radnych, 

- „wstrzymało się” od głosu 0 radnych, 
 

wobec czego Rada Gminy Krościenko Wyżne przyjęła PROTOKÓŁ NR XVIII/2016 z XVIII 

nadzwyczajnej Sesji z dnia 15 lipca 2016 r. 

 

Ad. 5 

 Następnie przystąpiono do realizacji punktu w brzmieniu: „Informacja Wójta Gminy  

za okres międzysesyjny o realizacji wniosków i uchwał oraz wydanych zarządzeniach”. 

 

Na salę obrad przybył radny Paweł Lorens. Od tej pory w sesji uczestniczyło 14 radnych. 
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Wójt Gminy – Jan Omachel stwierdził, że w okresie międzysesyjnym przypadającym na czas 

wakacji szkolnych działalność inwestycyjna skupiła się przede wszystkim na sprawach 

związanych z remontem budynku Szkoły Podstawowej i Gimnazjum, i tak: 

1) przeprowadzony został remont kotłowni gazowej, instalacji centralnego ogrzewania oraz 

instalacji wodno-kanalizacyjnej w Szkole Podstawowej. Prace te zostały zakończone,  

a koszt przeprowadzonego remontu wyniósł 323 382,08 zł. 

2) wyremontowana została hala sportowa przy Szkole Podstawowej. W ramach prac wykonano 

m. in. malowanie hali oraz remont parkietu. Koszt zrealizowanych prac to kwota 49 948,08 

zł. Zastrzeżenia pierwszej komisji odbiorowej spowodowały, że zadanie zostało odebrane 

po dokonaniu powtórnego odbioru. Zastrzeżenia komisji odbiorowej w tym zakresie 

dotyczyły wykonanych prac malowania parkietu, gdyż nierówno naniesiono warstwy 

lakieru. W związku z tym zostało to uzupełnione i poprawione. 

3) zostało wykonane pokrycie dachowe hali sportowej przy Szkole Podstawowej. Prace  

te zostały zakończone i odebrane. Koszt wykonania zadania to kwota 75 375,83 zł. 

4) rozpoczęły się prace przy budowie boiska sportowego przy Szkole Podstawowej. Zadanie 

po przetargu opiewa na kwotę 419 762,89 zł, w tym przewidziane są prace polegające na 

wykonaniu stalowego ogrodzenia starego cmentarzyska w kwocie 16 tys. 410 zł oraz 

pełnienie obowiązków inspektora nadzoru nad tym zadaniem. Ogółem w roku ubiegłym  

i bieżącym wydano około 885 tys. zł. na zadania inwestycyjne dotycząc szkoły i jej 

otoczenia. Nadto w tym roku do wykonania pod potrzeby szkoły pozostaje jeszcze budowa 

parkingu pomiędzy jej budynkiem a Kościołem. W związku z tym do końca tygodnia 

zostanie ogłoszony przetarg, który wyłoni wykonawcę tego zadania. Wartość kosztorysowa 

zadania to kwota 330 tys. zł. 

5) została podpisana umowa na remont drogi rolniczej położonej przy ul. Południowej. Zadanie 

to po przetargu opiewa na kwotę 79 tys. zł., z czego kwota udzielonej dotacji  

to 43 tys. zł. 

6) został rozstrzygnięty przetarg na przebudowę dróg wewnętrznych w Pustynach. Są to drogi 

położone przy ul. Księżej. Łączna kwota przebudowy tych 3 dróg wyniesie 43 tys. zł. 

Zadanie to powinno zostać zrealizowane w najbliższym czasie. 

7) z tematu poświęconego drogom do realizacji pozostaje dodatkowo wykonanie 2 dróg 

wewnętrznych w Krościenku Wyżnym, położonych przy ul. Marynkowskiej  

i ul. Południowej. Realizacja tych zadań została ujęta w przygotowanym projekcie uchwały 

dotyczącym zmian budżetowych. 

8) ponadto trwają przygotowania, aby w roku bieżącym rozpocząć prace wykonawcze przy 

budowie oświetlenia ścieżki pieszo-rowerowej przy ul. Północnej. Wykonanie tego 

oświetlenia przyciąga uwagę jednej z firm, która przy okazji realizacji zadania 

zainteresowana jest położeniem kabla światłowodowego. Jednakże zainicjowanie 

przedmiotowych prac wymaga uprzedniego uzyskania pozwolenia na budowę oraz 

pozwolenia wodno-prawnego. W związku z tym przygotowanie zadania do realizacji może 

jeszcze potrwać. 

 

Następnie Wójt Gminy – Jan Omachel przedstawił informację o wydanych zarządzeniach 

w okresie międzysesyjnym, tj. w okresie od dnia 30 czerwca 2016 r. do dnia 7 września 2016 r. 

(informacja w załączeniu).  

 

W otwartej dyskusji radny Bolesław Pudłowski dopytał o firmę, która zajmowała się 

malowanie parkietu na hali sportowej. 
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Wójt Gminy – Jan Omachel wytłumaczył, że firma wyłoniona w postępowaniu ofertowym 

posiadała bardzo dobre referencje oraz doświadczenie w zakresie realizacji tego rodzaju prac, 

gdyż wcześniej malowała również inne parkiety. Zorientował, iż najprawdopodobniej  

na początku prac rozlano farbę i próbowano rozetrzeć ją wałkami, stąd powstały miejsca 

niedomalowane, drobne nierówności oraz pęcherzyki. Dlatego wykonanie prac na pierwszym 

etapie nie zostało odebrane przez komisję dokonującą odbioru zadania. Następnie  

te nienależycie wykonane prace zostały poprawione, a zadanie przez komisję odebrane. 

 

Radny Edward Marszałek zauważył, że często w pracach gdzie wydawane są pieniądze 

publiczne mamy do czynienia z bylejakością i rzuca się to w oczy. Dodał, że w prywatnym 

obrocie nie widzi szans na takie zachowania wykonawców, jak w ww. przypadku. 

 

Wójt Gminy – Jan Omachel uzasadnił, że przedstawiona oferta wskazywała na bardzo dobre 

referencje wykonawcy. Zracjonalizował, że czasami sytuacje takie się zdarzają i nie da się tego 

przewidzieć. Zaznaczył, że z tych właśnie przyczyn końcem sierpnia nie odebrano wykonanych 

prac, a firma w ciągu tygodnia wykonała wskazane przez komisję poprawki. 

 

Przewodniczący Rady – Antoni Dębiec dopytał, czy została już zakończona inwestycja na ulicy 

Marynkowskiej. 

 

Wójt Gminy – Jan Omachel poinformował, że prace na tej ulicy jeszcze trwają. 

 

Przewodniczący Rady – Antoni Dębiec odnosząc się do tematu ulicy Marynkowskiej zauważył, 

że o ile do prywatnych posesji zjazdy zostały ładnie wykonane, to na samym szczycie zjazd na 

drogę prowadzącą do punktu widokowego jest mało stabilny, ponieważ został jedynie 

podsypany destruktem. 

 

Wójt Gminy – Jan Omachel poinformował, że w chwili obecnej powiat krośnieński zwrócił się 

o dodatkowe zapotrzebowanie na środki finansowe w zakresie prac na ulicy Marynkowskiej. 

Dodał, że wnioskowana kwota zapotrzebowania to 50 tys. zł. Uzupełnił, iż destruktowe 

pobocze to wynik rozmów jakie przeprowadził z prezesem firmy realizującej zadanie. 

Równocześnie wyraził przekonanie, że jest to lepsze i trwalsze rozwiązanie w stosunku do 

zaplanowanego klińcowania. Odnosząc się do zaawansowania prac poinformował, że w chwili 

obecnej trwają prace przy zabezpieczaniu mostków na zjazdach do posesji. Podkreślił, że do 

wykonanych w ramach zadania prac będzie mógł się odnieść jeżeli powiat wyznaczy go do 

składu komisji dokonującej odbioru. W związku z czym kwestia dodatkowego finansowania 

zadania jest sprawą otwartą. 

 

Przewodniczący Rady – Antoni Dębiec dopytał, czy ścieżka pieszo-rowerowa przy  

ul. Północnej zostanie oświetlona do końca, tj. do granicy z Iskrzynią. 

 

Wójt Gminy – Jan Omachel potwierdził, że ścieżka ta zostanie oświetlona do końca granicy 

naszej gminy. 

 

Przewodniczący Rady – Antoni Dębiec nadmienił, że ścieżka ta zarosła w końcowym odcinku 

od Iskrzyni. 

 

Wójt Gminy – Jan Omachel dopowiedział, że przycinka tego odcinka zostanie powtórzona. 
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Radny Bolesław Pudłowski zapytał, czy wykonano już ławki na placu zabaw przy  

ul. Mostowej. 

 

Wójt Gminy – Jan Omachel poinformował, że wymieniono wszystkie ławki przy altanie  

na placu zabaw. 

 

Radny Bolesław Pudłowski dopytał o dalsze losy wspomnianej altany. 

 

Wójt Gminy – Jan Omachel wyjaśnił, że trzeba się dobrze zastanowić, czy zasadne finansowo 

jest dokonywanie remontu altany. Dopowiedział, że w obecnym stanie altana ta jest całkowicie 

zdewastowana, tj. wyrwano wyłożoną wewnątrz altany kostkę, wyrwano jedną  

z podtrzymujących konstrukcję podpór oraz spalono barierki, które ją otaczają. 

 

Radny Krzysztof Podkul dopytał, czy plac zabaw w Pustynach zostanie doposażony o usunięte 

z niego elementy. 

 

Wójt Gminy – Jan Omachel powiadomił, że z placu zabaw usunięto połamane elementy,  

a w ich miejsce zostaną wstawione nowe urządzenia zabawowe posiadające odpowiednie 

atesty. 

 

Radny Paweł Lorens przypomniał i odniósł się do złożonego na jednej z sesji wniosku  

o doposażenie placu zabaw na ulicy Grunwaldzkiej o urządzenia siłowni zewnętrznej. 

 

Wójt Gminy – Jan Omachel zorientował, że urządzenia te przewidziane są do zakupu w roku 

bieżącym. 

 

Więcej głosów nie zabrano. 

 

Ad. 6 

Kolejno Rada Gminy przystąpiła do rozpatrzenia projektu uchwały w sprawie przejęcia 

do wykonania zadania z zakresu właściwości Powiatu Krośnieńskiego pn. „Przebudowa 

skrzyżowania drogi powiatowej 1974 R Krosno –Targowiska – Wróblik Szlachecki z drogą 

gminną Nr 114909 R ul. Grunwaldzka w Krościenku Wyżnym w km 2+890 str. lewa”. 

 

Wójt Gminy – Jan Omachel przedstawił projekt uchwały (projekt w załączeniu). Wyjaśnił,  

że podjęcie przedmiotowej uchwały związane jest z zamiarem złożenia kolejnego wniosku  

o dofinansowanie zadania dotyczącego przebudowy ulicy Grunwaldzkiej, planowanej do realizacji 

w ramach „Programu rozwoju gminnej i powiatowej infrastruktury drogowej na lata  

2016-2019”. Zaznaczył, że tego rodzaju działania tj. współuczestniczenie w zadaniu jest dodatkowo 

punktowane, na etapie oceny wniosku o dofinansowanie zadania. Poinformował, że przedmiotem 

porozumienia jest przekazanie do realizacji wykonania robót budowlanych na skrzyżowaniu drogi 

powiatowej na ulicy Łężańskiej z ulicą Grunwaldzką, a szczegóły w tym zakresie określa załącznik do 

projektu uchwały. Zapowiedział, że uzyskanie dofinansowania sprawi, że zadanie dotyczące 

przebudowy ulicy Grunwaldzkiej zostanie zrealizowane w ramach przyszłorocznego budżetu. 

 

Przewodniczący Rady – Antoni Dębiec dopytał o powody braku dofinansowania wniosku 

złożonego na początku roku w zakresie przebudowy ulicy Grunwaldzkiej, w ramach PROW na 

lata 2014-2020 na inwestycje drogowe. 
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Wójt Gminy – Jan Omachel wyjaśnił, że brak środków na dofinansowanie wniosków z listy 

rezerwowej tj. oszczędności jakie powstają po przetargach przesądziły losy złożonego wniosku. 

Objaśnił, że wystarczyło około 13 % oszczędności, aby z listy rezerwowej uzyskać zamierzone 

dofinansowanie. Zaznaczył, że prawdopodobieństwo uzyskania dofinansowania było spore, 

gdyż przy tego rodzaju inwestycjach oszczędności na zadaniach po przeprowadzeniu 

postępowań przetargowych sięgają rzędu 20-25 %. Niestety w przypadku ulicy Grunwaldzkiej 

to się nie sprawdziło. Dlatego działania zmierzające do uzyskania dofinansowania w ramach 

rządowego programu przebudowy dróg. 

 

Następnie Przewodniczący Rady Gminy – Antoni Dębiec poprosił o opinię Komisji Budżetu  

i Finansów do projektu uchwały. 

 

Radny Zdzisław Omachel – Przewodniczący Komisji Budżetu i Finansów stwierdził,  

że Komisja w dniu 13 września pozytywnie zaopiniowała projekt uchwały – oddano 5 głosów 

„za” (jednogłośnie). 

 

W otwartej dyskusji radny Paweł Lorens dopytał, o przejazd kolejowy, o którym była mowa na 

jednej z sesji. 

 

Wójt Gminy – Jan Omachel poinformował, że zgodnie ze stanowiskiem kolei krakowskiej jest 

zgoda na asfaltowanie tego odcinka drogi do płyty przytorowej. 

 

Przewodniczący Rady – Antoni Dębiec dopytał czy prawdą jest, że w założeniach do programu 

punktacja dla powiatu krośnieńskiego jest zaniżona. 

 

Wójt Gminy – Jan Omachel poinformował, że przy wniosku w ramach centralnego programu 

przebudowy dróg, zasady punktacji są jednakowe dla wszystkich. Zaznaczył, że inaczej jest 

przy wnioskach składanych w ramach PROWU gdzie punktacja ta jest rozbieżna i przykładowo 

powiat krośnieński punktów nie otrzymuje, zaś powiat jasielski otrzymuje 4, ponieważ ma 

infrastrukturę gorsza niż w powiecie krośnieńskim. 
 

Więcej głosów nie zabrano, w związku z czym Przewodniczący Rady zarządził głosowanie. 

W głosowaniu jawnym uczestniczyło 14 radnych: 

- „za” głosowało 14 radnych (jednogłośnie), 

- „przeciw” – 0 radnych, 

- „wstrzymało się” od głosu 0 radnych, 
 

wobec czego Rada Gminy Krościenko Wyżne podjęła UCHWAŁĘ NR XIX/ 136 /2016  

w sprawie przejęcia do wykonania zadania z zakresu właściwości  Powiatu 

Krośnieńskiego pn. „Przebudowa skrzyżowania drogi powiatowej 1974 R Krosno –

Targowiska – Wróblik Szlachecki z drogą gminną Nr 114909 R ul. Grunwaldzka  

w Krościenku Wyżnym w km 2+890 str. lewa” (uchwała w załączeniu). 

 

Ad. 7 

Przystąpiono do rozpatrzenia projektu w sprawie wyrażenia zgody na nabycie 

nieruchomości gruntowych. 

 

Wójt Gminy – Jan Omachel przedstawił projekt uchwały (projekt w załączeniu). Wyjaśnił,  

że w przedmiotowej uchwale chodzi o wyrażenie zgody na nabycie w ramach funduszu 
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sołeckiego (sołectwa Pustyny) działki oznaczonej numerem ewidencyjnym 5337/6 o pow. 

10,26 ha oraz współwłasności w drodze dojazdowej. Uzasadnił, że przedmiotowy projekt 

uchwały stanowi wykonanie uchwały zebrania wiejskiego w Pustynach. Zaznaczył, że 

wyrażenie zgody na zakup i podpisanie stosownego aktu notarialnego spowoduje, że gmina 

stanie się właścicielem ciągu trzech położonych obok siebie nieruchomości, które w przyszłości 

będzie można wykorzystać pod cele inwestycyjne lub rekreacyjne. 

 

Następnie Przewodniczący Rady Gminy – Antoni Dębiec poprosił o przedstawienie opinii  

do projektu uchwały przez Komisję Rozwoju Gospodarczego, Rolnictwa i Ochrony 

Środowiska. 

 

Radny Bolesław Pudłowski – Przewodniczący Komisji Rozwoju Gospodarczego, Rolnictwa  

i Ochrony Środowiska stwierdził, że Komisja na posiedzeniu w dniu 12 września 2016 r. 

pozytywnie zaopiniowała projekt uchwały – oddano 4 głosy „za” (jednogłośnie). 

 

W otwartej dyskusji radny Paweł Lorens dopytał o propozycję wykorzystania tej działki. 

 

Wójt Gminy – Jan Omachel poinformował, że pomysłem na zagospodarowanie tej i sąsiedniej 

działki jest urządzenie boiska sportowego oraz budowa budynku pod potrzeby sportowe  

i medyczne. Zaznaczył, że łącznie do zagospodarowania jest ponad 20 arów, a kwestie  

te zostaną szczegółowo przedyskutowane w czasie najbliższego zebranie wiejskiego w 

Pustynach w dniu 25 września. Odnośnie boiska sportowego objaśnił, że chodzi o budowę 

boiska wielofunkcyjnego do piłki nożnej i piłki siatkowej. Z kolei pomieszczenia w budynku 

zostałby wykorzystane pod urządzenie punktu Ośrodka Zdrowia oraz urządzenie zaplecza  

dla miejscowego klubu sportowego i koła gospodyń wiejskich.  

 

Więcej głosów nie zabrano, w związku z czym Przewodniczący Rady zarządził głosowanie. 

W głosowaniu jawnym uczestniczyło 14 radnych: 

- „za” głosowało 14 radnych (jednogłośnie), 

- „przeciw” – 0 radnych, 

- „wstrzymało się” od głosu 0 radnych, 
 

wobec czego Rada Gminy Krościenko Wyżne podjęła UCHWAŁĘ NR XIX/ 137 /2016  

w sprawie wyrażenia zgody na nabycie nieruchomości gruntowych (uchwała w załączeniu). 

 

Ad. 8 

Rada Gminy przystąpiła do rozpatrzenia skargi na Wójta Gminy Krościenko Wyżne 

 

Przewodniczący Rady – Antoni Dębiec oddał głos Krzysztofowi Ronowskiemu – 

Przewodniczącemu Komisji Rewizyjnej, który: 

1) zapoznał zgromadzonych ze złożoną skargą, 

2) odczytał stanowisko Komisji Rewizyjnej w sprawie rozpatrzenia skargi (stanowisko 

Komisji w załączeniu), 

3) przedstawił przygotowanym przez Komisję projekt uchwały w sprawie rozpatrzenia 

złożonej skargi (projektem uchwały w załączeniu). 

 

Przewodniczący Komisji Rewizyjnej – Krzysztof Ronowski poinformował, że w dniu 12 lipca 

2016 r. do Urzędu Gminy Krościenko Wyżne wpłynęła skarga Państwa A. i T. Z.  

na bezczynność Wójta Gminy Krościenko Wyżne. Złożona skarga dotyczyła braku odpowiedzi 



 

 

9 

 

na maila z dnia 24 maja 2016 r., w którym Skarżący zwrócili się do Wójta o pilne wykoszenie 

poboczy przy drodze […] oraz zawarli pytania o udzielenie informacji (w trybie dostępu do 

informacji publicznej) dotyczące budowy oświetlenia przy tej drodze. Zdaniem Skarżących 

Wójt nie dotrzymał ustawowego terminu odpowiedzi na przedmiotowe pismo, w związku  

z czym Skarżący zarzucili naruszenie przepisów art. 7, 8, 9, 12, 35 i 36 ustawy z dnia 14 

czerwca 1960 r. Kodeks postępowania administracyjnego (Dz. U. z 2016 r. poz. 23 z późn. 

zm.). 

 

W dniu 5 września 2016 r. o godzinie 13:00 w sali konferencyjnej Urzędu Gminy Komisja 

Rewizyjna na zlecenie Przewodniczącego Rady Gminy Krościenko Wyżne odbyła posiedzenie 

w celu zbadania skargi wniesionej na Wójta Gminy. W posiedzeniu Komisji uczestniczyli 

Radca Prawny Urzędu Gminy Pani Teresa Rygiel a także Wójt Gminy Pan Jan Omachel.  

W trakcie posiedzenia Komisja obradując w pełnym składzie zapoznała się z ww. skargą oraz 

dokonała oceny jej zasadności. W tym celu Komisja dokonała szczegółowej analizy 

dokumentów związanych z przedmiotową sprawą tj. zapoznała się z.  

1) wypisem z rejestru gruntów dla nieruchomości oznaczonej jako działka […]; 

2) korespondencją Skarżących kierowaną do Urzędu z dnia 30 czerwca 2015 r.; 

3) odpowiedzią z dnia 14 lipca 2015 r. na pismo z dnia 30 czerwca 2015 r.  

(znak sprawy: WGOŚ.II.0352.16.2015); 

4) korespondencją Skarżących do Urzędu z dnia 15 września 2015 r.; 

5) mailem Skarżących z dnia 24 maja 2016 r. (stanowiącym przedmiot skargi); 

6) mailami ponaglającymi z dnia 6 i 16 czerwca 2016 r. 

 

Komisja Rewizyjna po zapoznaniu się z dokumentacją sprawy, przepisami ustawy z dnia z dnia 

14 czerwca 1960 r. Kodeks postępowania administracyjnego oraz po zapoznaniu się  

ze stanowiskiem Radcy Prawnego oraz wyjaśnieniami Wójta Gminy, nie znalazła 

potwierdzenia zarzutów wskazanych w skardze z dnia 12 lipca 2016 r., wobec czego uznała 

skargę za bezzasadną. W związku z tym Komisja Rewizyjna przygotowała projekt uchwały  

w sprawie rozpatrzenia skargi, a szczegóły odnośnie zajętego przez Komisję stanowiska  

w sprawie rozpatrzenia skargi zostały przytoczone w uzasadnieniu stanowiącym załącznik do 

projektu uchwały. 

 

Radny Bolesław Pudłowski zapytał o jaką drogę chodzi w złożonej skardze. 

 

Wójt Gminy – Jan Omachel wytłumaczył, że droga o której mowa to droga boczna do ulicy 

Grunwaldzkiej, która znajduje się we współwłasności 3 podmiotów tj. gminy oraz osób 

fizycznych.  

 

Następnie Wójt Gminy – Jan Omachel szczegółowo omówił pisma będące przedmiotem 

korespondencji oraz przedstawił stanowisko odnośnie złożonej skargi. 

 

Radny Paweł Lorens wskazał, że skoro Skarżący jako współwłaściciele drogi żądają od gminy 

budowy oświetlenia, to jest to jak najbardziej uzasadnione, pod warunkiem ich partycypacji  

w kosztach budowy tego oświetlenia. 

 

Wójt Gminy – Jan Omachel wyjaśnił, że Skarżący w odpowiedzi na pierwsze z pism zostali  

o tym poinformowani. 

 

Radny Paweł Lorens zaproponował odsprzedaż udziałów, jeżeli są one zbędne dla gminy.  
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Więcej głosów nie zabrano. Radni nie zgłosili też uwag do przedstawionego projektu uchwały, 

w związku z czym Przewodniczący Rady zarządził głosowanie. W głosowaniu jawnym 

uczestniczyło 14 radnych: 

- „za” głosowało 14 radnych (jednogłośnie), 

- „przeciw” – 0 radnych, 

- „wstrzymało się” od głosu 0 radnych, 
 

wobec czego Rada Gminy Krościenko Wyżne podjęła UCHWAŁĘ NR XIX/ 138 /2016  

w sprawie rozpatrzenia skargi na Wójta Gminy Krościenko Wyżne (uchwała 

w załączeniu). 

 

Przewodniczący Rady Gminy zarządził 15-minutową przerwę w obradach w godz.  

1405-1420. 

 

Ad. 9 

Po wznowieniu obrad przystąpiono do rozpatrzenia projektu w sprawie zmian  

w uchwale budżetowej Gminy Krościenko Wyżne na 2016 rok. 

 

Skarbnik Gminy – Grażyna Rugiełło przedstawiła projekt uchwały wg zwiększeń oraz 

zmniejszeń w poszczególnych działach, rozdziałach i paragrafach klasyfikacji budżetowej 

(projekt w załączeniu). W szczególności stwierdziła ona, że:  

1) zwiększa się plan dochodów budżetu gminy o kwotę 246 796,71 zł, w tym: 

a) w dziale 700 – Gospodarka mieszkaniowa w kwocie 57 676,00 zł – dochody bieżące; 

b) w dziale 750 – Administracja publiczna w kwocie 4 924,00 zł – dochody bieżące; 

c) w dziale 758 – Różne rozliczenia w kwocie 24 736,71 zł – dochody bieżące; 

d) w dziale 801 – Oświata i wychowanie w kwocie 159 460,00 zł – dochody majątkowe. 

2) zwiększa się plan wydatków budżetu gminy o kwotę 246 796,71 zł, w tym: 

a) w dziale 700 – Gospodarka mieszkaniowa w kwocie 43 796,71 zł – w tym 32 796,71 

wydatki bieżące oraz 11 000,00 wydatki inwestycyjne na zadanie „Zakup działki nr 

ewidencyjny 5237/7 o powierzchni 10,26 arów w Pustynach”; 

b) w dziale 801 – Oświata i wychowanie w kwocie 197 000,00 zł – wydatki bieżące, w tym 

wydatki majątkowe 150 000,00 zł na zadanie: „Zagospodarowanie terenu wokół Szkoły 

Podstawowej w Krościenku Wyżnym”; 

c) w dziale 852 – Pomoc społeczna w kwocie 6 000,00 zł – wydatki bieżące; 

3) zmniejsza się plan wydatków budżetu gminy o kwotę 100 000,00 zł, w tym: 

a) w dziale 900 – Gospodarka komunalna i ochrona środowiska w kwocie 50 000,00 zł – 

wydatki majątkowe „Budowa punktu selektywnej zbiórki odpadów komunalnych”; 

b) w dziale 926 – Kultura fizyczna w kwocie 50 000,00 zł –-wydatki majątkowe „Budowa 

trybun na stadionie w Krościenku Wyżnym”; 

4) zwiększa się plan wydatków budżetu gminy o kwotę 100 000,00 zł, w tym: 

a) w dziale 600 – Transport i łączność w kwocie 60 000,00 zł – „Remont sali gimnastycznej 

przy Szkole Podstawowej w Krościenku Wyżnym” – wydatki majątkowe na zadania: 

- „Budowa parkingu przy cmentarzu w Krościenku Wyżnym” w kwocie 10 000,00 zł; 

- „Utwardzenie cz. działki 4176 (Parking k. Domu Parafialnego w Krościenku Wyżnym” 

w kwocie 50 000,00 zł; 

b) w dziale 926 – Kultura fizyczna w kwocie 40 000,00 zł – wydatki majątkowe „Zakup 

środków trwałych do GOSIR”; 

5) zwiększa się plan wydatków budżetu gminy o kwotę 332 500,00 zł, w tym: 
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a) w dziale 600 – Transport i łączność w kwocie 330 500,00 zł, na wydatki majątkowe 

związane z zadaniami: 

- „Przebudowa ul. Grunwaldzkiej w Krościenku Wyżnym” w kwocie 10 000,00 zł, 

- „Utwardzenie cz. działki 4176 (Parking k. Domu Parafialnego w Krościenku Wyżnym)” 

w kwocie 160 000,00 zł, 

- „Przebudowa dróg wewnętrznych przy ul. Księżej w Pustynach” w kwocie 23 700,00 zł, 

- „Przebudowa nawierzchni drogi na dz., nr ewid. Nr 3694/1 i 3694/2 przy  

ul. Południowej w Krościenku Wyżnym” w kwocie 11 000,00 zł, 

- „Utwardzenie cz. działek przy ul. Wspólnej w Pustynach” w kwocie 110 000,00 zł, 

- „Przebudowa drogi wewnętrznej na dz. 1093 przy ul. Marynkowskiej w Krościenku 

Wyżnym” w kwocie 15 800,00 zł. 

b) w dziale 854 – Edukacyjna opieka wychowawcza w kwocie 2 000,00 zł – wydatki 

bieżące. 

6) Ww. wydatki w kwocie 332 500,00 zł zostaną pokryte w ramach wolnych środków jako 

nadwyżki budżetowej z roku ubiegłego. 

7) Ponadto zwiększa się wysokość dotacji dla Gminy Krosno za dzieci z terenu gminy 

Krościenko Wyżne uczęszczające do przedszkoli niepublicznych na terenie Gminy Krosno 

o kwotę 7 000,00 zł. 

 

Przewodniczący Rady Gminy – Antoni Dębiec poprosił o opinię Komisji. 

 

Radny Zdzisław Omachel – Przewodniczący Komisji Budżetu i Finansów stwierdził,  

że Komisja pozytywnie zaopiniowała projekt uchwały – oddano 5 głosów „za” (jednogłośnie). 

 

W otwartej dyskusji radny Paweł Lorens odnosząc się do zadania inwestycyjnego dotyczącego 

przebudowy nawierzchni drogi na działkach nr ewid. 3694/1 i 3694/2 przy ul. Południowej, 

zauważył że pierwsza z tych działek sąsiaduje bezpośrednio z ul. Południową, zaś druga z nich 

rozciąga się aż do lotniska. 

 

Wójt Gminy – Jan Omachel wyjaśnił, że przedmiotem prac zostanie objęty jedynie 

wyklinowany odcinek tej drogi. 

 

Radny Paweł Lorens dopytał, czy przebudowa ta obejmie jedynie część drugiej z działek. 

 

Wójt Gminy – Jan Omachel poinformował, że przebudowa obejmie jedynie niewielką część 

drugiej z ww. działek tj. część jaka została objęta podaniem mieszkańców o wyasfaltowanie 

tego odcinka. 

 

Radny Zdzisław Omachel zasygnalizował, że warunkiem zakup tej działki przez gminę było 

m.in. poszerzenie oraz wyasfaltowanie drogi. 

 

Radny Paweł Lorens celem wyjaśnienia podsumował, iż nawierzchnia asfaltowa zostanie 

położona nieco ponad znajdujące się tam domy. 

 

Wójt Gminy – Jan Omachel potwierdzając pytanie radnego wyjaśnił, że droga ta zostanie 

wyasfaltowana na odcinku około 80 metrów, gdyż w dalszym jej ciągu jest ona mało 

wykorzystywana. Uzupełnił, iż realizacja tych prac stanowi poniekąd wywiązanie się  

z wcześniejszej obietnicy poszerzenia i wykonania drogi. 
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Więcej głosów nie zabrano, w związku z czym Przewodniczący Rady zarządził głosowanie. 

W głosowaniu jawnym uczestniczyło 14 radnych: 

- „za” głosowało 14 radnych (jednogłośnie), 

- „przeciw” – 0 radnych, 

- „wstrzymało się” od głosu 0 radnych, 
 

wobec czego Rada Gminy Krościenko Wyżne podjęła UCHWAŁĘ NR XIX/ 139 /2016  

w sprawie zmian w uchwale budżetowej Gminy Krościenko Wyżne na 2016 rok (uchwała 

w załączeniu). 
 

Ad. 10 

Przystąpiono do realizacji punktu w brzmieniu: „Przyjęcie informacji o przebiegu 

wykonania budżetu i o kształtowaniu się wieloletniej prognozy finansowej Gminy Krościenko 

Wyżne za I półrocze 2016 roku oraz informacji o przebiegu wykonania planu finansowego 

samodzielnego publicznego zakładu opieki zdrowotnej i instytucji kultury za I półrocze 2016 

roku”. 

 

Skarbnik Gminy – Grażyna Rugiełło szczegółowo przedstawiła i omówiła informację 

o przebiegu wykonania budżetu Gminy Krościenko Wyżne za I półrocze 2016 r. (zarządzenie 

Nr IV/239/2016 Wójta Gminy Krościenko Wyżne z dnia 1 sierpnia 2016 r. w sprawie 

informacji o przebiegu wykonania budżetu i o kształtowaniu się wieloletniej prognozy 

finansowej Gminy Krościenko Wyżne za I półrocze 2016 roku). Stwierdziła ona, że: 

 

1) uchwałą Nr XII/91/2015 z dnia 29 grudnia 2016 r. Rada Gminy uchwaliła budżet  

w wysokości: 

 14 154 699,00 zł - dochody gminy, 

 13 554 699,00 zł – wydatki, 

 600 000,00 zł – spłaty otrzymanych krajowych pożyczek i kredytów, 

 51 861,20 zł – wydatki budżetu obejmujące zadania jednostek pomocniczych gminy, 

 1 610 707,00 zł – dochody i wydatki związane z realizacją zadań zleconych z zakresu 

administracji rządowej i innych zleconych gminie ustawami. 

 

W wyniku dokonanych zmian w budżecie w I półroczu 2016 r. plan dochodów wyniósł 

17 419 195,92 zł a plan wydatków  16 954 195,92 zł. Uchwalony przez Radę Gminy budżet  

i zmiany dokonane w ciągu roku pozwoliły zaplanować kwotę wydatków na podstawową 

działalność bieżącą i inwestycyjną gminy. 

 

2) Zgodnie ze sprawozdaniem półrocznym Rb-27 S z planu wynoszącego po zmianach 

17 419 195,92 zł wykonano dochody w wysokości 9 165 905,98 zł, co stanowi 52,62% 

planowanych dochodów. 

 

3) Należności wymagalne na dzień 30 czerwca 2016 przedstawiają się następująco: 

 dochody Urząd Skarbowy – 13 153,00 zł, 

 podatek od nieruchomości osoby prawne – 353 695,82 zł, 

 podatek rolny osoby prawne – 39,00 zł, 

 podatek od nieruchomości osoby fizyczne – 144 265,20 zł, 

 podatek rolny osoby fizyczne – 49 672,25 zł, 

 podatek leśny osoby fizyczne – 148,76 zł, 

 podatek od środków transportowych – 1 130,44 zł, 
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 zaliczka alimentacyjna, fundusz alimentacyjny – 262 088,94 zł, 

 odpady komunalne – 101 137,72 zł, 

 opłata od posiadania psów – 1 118,00 zł. 

 

4) Po upływie terminu płatności, na pozycje zalegle w zobowiązaniu pieniężnym od osób 

fizycznych wystawiono 476 upomnień na kwotę 58 615,74 zł, z czego wpłynęła kwota 

33 871,08 zł, w tym należność główna 32 582,25 zł, odsetki 326,03 zł i koszty upomnienia 

962,80 zł.  

Ponadto wystawiono 30 tytułów wykonawczych z których Urząd Skarbowy ściągnął kwotę 

3 285,86 zł, w tym należność główna 2 064,90 zł, odsetki 1 085,56 zł i koszty upomnienia 

135,40 zł. 

Podatnikom podatku od środków transportowych., którzy nie dokonali wpłat w terminach, 

wysłano 2 upomnienia na kwotę 1 996,20 zł, z czego wpłynęło 949,60 zł. 

Po terminie płatności na pozycje zaległe w opłacie za gospodarowanie odpadami 

komunalnymi wystawiono 341 upomnień na kwotę 27 115,87 zł, z czego wpłynęła kwota 

13 331,20 zł.  

 

5) Skutki obniżenia górnych stawek podatków obliczone za okres sprawozdawczy wynoszą 

290 483,38 zł. 

 

Skutki decyzji wydanych przez organ podatkowy na podstawie ustawy – Ordynacja podatkowa 

obliczone za okres sprawozdawczy tj. umorzenie zaległości podatkowych wyniosły 3 430,00 

zł, w tym: 

 podatek od nieruchomości – 1 575,00 zł, 

 podatek rolny – 1 750,00 zł, 

 odsetki od nieterminowych wpłat z tytułu podatków i opłat – 101,00 zł, 

 podatek leśny – 4,00 zł. 

 

6) Zobowiązania z tytułu zaciągniętych kredytów i pożyczek długoterminowych na dzień 30 

czerwca 2016 roku wynoszą 1 800 000,00 zł, w tym: 

 wobec Banku Gospodarstwa Krajowego oddział w Rzeszowie – 1 650 000,00 zł, 

 wobec ING Bank Śląski w Rzeszowie – 150 000,00 zł. 

 

7) Na dzień 30 czerwca 2016 roku gmina posiada przychody z tytułu wolnych środków  

w wysokości 607 681,87. Plan rozchodów z tytułu spłat otrzymanych krajowych pożyczek 

i kredytów wynosił 600 000,00 zł a wykonanie 300 000zł. 

 

8) Zgodnie ze sprawozdaniem półrocznym Rb-28S z planu wydatków wynoszącego  

po zmianach 16 954 195,92 zł wydatkowano kwotę 7 964 006,98 zł, co stanowi 46,97% 

planowanych wydatków. Wydatki budżetowe realizowano sukcesywne w miarę wpływów 

dochodów budżetowych przy zachowaniu terminów płatności oraz celowości planowanych 

kwot. W ogólnym planie wydatków wydzielono wydatki majątkowe w kwocie 1 676 362,90 

zł, z czego na nakłady inwestycyjne wydatkowano kwotę 372 753,22 zł, co stanowi 22,24%. 

Na wydatki bieżące planowano kwotę 15 277 833,02 zł, a zrealizowano w wysokości 

7 591 253,76 zł, co stanowi 49,69 % planu rocznego wydatków bieżących. 

W wydatkach bieżących wyodrębnić można: 

 dotacje – 388 752,50 zł 

 świadczenia na rzecz osób fizycznych – 2 285 692,10 zł, 
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 wynagrodzenia i składki od nich naliczane – 3 663 981,32 zł, 

 wydatki związane z realizacją ich statutowych zadań – 1 230 157,25 zł, 

 wydatki na obsługę długu jednostek samorządu terytorialnego – 22 670,59 zł. 

 

9) W okresie sprawozdawczym działalność inwestycyjna gminy obejmowała zadania 

kontynuowane – rozpoczęte w latach poprzednich oraz nowo rozpoczęte, których realizacja 

ukierunkowana jest na poprawę warunków życia mieszkańców. Ogółem w I półroczu 

wydatki majątkowe wynosiły 372 753,22 zł. Główne zadania inwestycyjne realizowane  

w I półroczu to: 

 zakup, nabycie działek, 

 remont budynku Szkoły Podstawowej w Krościenku Wyżnym, 

 zakup odcinka kanalizacji sanitarnej w m. Krościenko Wyżne, 

 budowa oświetleń ulicznych w Gminie Krościenko Wyżne, 

 budowa parkingu przy budynku Domu Ludowego w Krościenku Wyżnym, 

 wykonanie klimatyzacji w budynku Domu Ludowego w Krościenku Wyżnym 

(poddasze), 

 rozbudowa klimatyzacji w Sali Domu Ludowego w Krościenku Wyżnym. 

 

10) Wieloletnia Prognoza Finansowa Gminy Krościenko Wyżne na lata 2016-2022, uchwalona 

uchwałą NR XII/92/2015 Rady Gminy z dnia 29 grudnia 2015 roku. 

W I półroczu 2016 r. w związku z uzyskaniem dodatkowych dochodów uchwałą  

NR XVII/129/2016 z dnia 29 czerwca 2016 r. zmieniającą Wieloletnią Prognozę Finansową 

Gminy Krościenko Wyżne na lata 2016-2022, wprowadzono następujące zmiany: 
 

1. zwiększono dochody ogółem w roku 2016 o kwotę 3 226 452,92 zł, w tym: 

a) zwiększono dochody bieżące o kwotę 3 135 752,92 zł, 

b) zwiększono dochody majątkowe o kwotę 90 700,00 zł, 

2. zwiększono wydatki bieżące w roku 2016 o kwotę 3 077 835,92 zł, w tym: 

a) zwiększono wydatki na wynagrodzenia i składki od nich naliczane o kwotę49 172,13 zł, 

b) zwiększono wydatki związane z funkcjonowaniem organów JST o kwotę 155 692,27 zł, 

c) zwiększono wydatki na świadczenia na rzecz osób fizycznych o kwotę 2 836 314,52 zł, 

d) zwiększono dotacje na zadania bieżące o kwotę 36 657,00 zł, 

3. zwiększono wydatki majątkowe w roku 2016 o kwotę 283 617,00 zł. 

 

Wójt Gminy – Jan Omachel poinformował zgromadzonych, iż ze względu na usprawiedliwioną 

nieobecność dyrektorów informację odnośnie bilansu półrocza SPG ZOZ i Gminnej Biblioteki 

przedstawi Skarbnik Gminy. 

 

Skarbnik Gminy – Grażyna Rugiełło poinformowała, iż jednostki zaliczane do sektora 

finansów publicznych tj. instytucja kultury – Gminna Biblioteka Publiczna oraz Samodzielny 

Publiczny Gminny Zakład Opieki Zdrowotnej w Krościenku Wyżnym przedłożyły 

sprawozdania z wykonania planu finansowego za I półrocze 2016 r. z wyodrębnieniem 

przychodów i kosztów działalności. Odnosząc się do sprawozdania SPG ZOZ zorientowała,  

iż z planu przychodów wynoszącego 776 877,95 zł wykonano 495 003,11 zł, zaś z zaplanowanych 

kosztów w kwocie 776 877,95 zł wydatkowano w pierwszym półroczu kwotę 456 199,45 zł. 

Skarbnik wyjaśniła, że niewielkie przekroczenia na wynagrodzeniach powstały w wyniku poniesionych 

kosztów zastępstwa lekarza przebywającego na urlopie macierzyńskim. Odnosząc się do przekroczeń w 

zakresie zakupów środków czystości zorientowała, iż kontrola sanepidu zaleciła stosowanie lepszych 

(droższych) środków. Podsumowując stwierdziła, że generalnie nie ma zagrożenia wystąpienia 

przekroczeń zaplanowanych kwot na koniec roku. 
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Ponadto Wójt Gminy – Jan Omachel powiadomił zgromadzonych, iż dyrektor SPG ZOZ 

wystąpił do NFZ z wnioskiem o utworzenie konkursu na dodatkowe poradnie w naszym 

Ośrodku Zdrowia w zakresie poradni kardiologicznej, endokrynologicznej, laryngologicznej  

 i logopedycznej. Zakomunikował, że w udzielonej odpowiedzi Podkarpacki Oddział 

Wojewódzki NFZ poinformował, że w chwili obecnej nie jest planowane ogłaszanie 

uzupełniających postępowań w na tego rodzaju specjalistyczną opiekę, bowiem obowiązujące 

umowy zabezpieczają pacjentów ambulatoryjnych w te zakresy świadczeń, a wymienione 

poradnie specjalistyczne są zakontraktowane na terenie powiatu krośnieńskiego, miasta Krosna 

oraz powiatu brzozowskiego i nie jest zasadne kontraktowanie ich dodatkowo na poziomie 

gminy (odpowiedź NFZ w załączeniu). 

 

Ponadto Wójt Gminy – Jan Omachel zawiadomił, iż oddzielnym pismem zwrócono się do 

Podkarpacki Oddział Wojewódzki NFZ o utworzenie w gminie punktu rehabilitacyjnego. 

Zaznaczył, że w udzielonej odpowiedzi NFZ informuje, że ze względu na brak dodatkowych 

środków finansowych w planie zakupu świadczeń na 2016 r. nie ma możliwości ogłoszenia 

konkursu uzupełniającego w zakresie rehabilitacji leczniczej (odpowiedź NFZ w załączeniu). 

 

Podsumowując Wójt Gminy – Jan Omachel stwierdził, iż oba podania zostały rozpatrzone 

negatywnie. Równocześnie podkreślił, że wspólnie z dyrektorem SPG ZOZ jeszcze raz 

ponowią stanowiska i wystąpią o dostępność tych świadczeń w gminie w zakresie utworzenia 

punktu rehabilitacyjnego i specjalistycznych poradni. 

 

W dalszej części Skarbnik Gminy – Grażyna Rugiełło odnosząc się do sprawozdania  

z wykonania planu finansowego za I półrocze 2016 r. przedstawionego przez Gminną 

Bibliotekę poinformowała, że wykonano 50 % planu bieżącego roku. Zaznaczyła, że 

przekroczenie w planie i realizacja prawie całości zaplanowanych kwot w pozycji dotyczącej 

zakupu pomocy naukowych, dydaktycznych i książek wynika z okoliczności zakupu wszystkie 

pozycji książkowych jeszcze początkiem roku. Skarbnik zaakcentowała, że nie ma zagrożenia 

w zakresie przekroczenia na koniec roku budżetu jaki udzieloną dotacją został Gminnej 

Bibliotece przyznany. 

 

Następnie Przewodniczący Rady Gminy – Antoni Dębiec poprosił o opinie Komisji: 

1) Krzysztof Ronowski – Przewodniczący Komisji Rewizyjnej stwierdził, że Komisji na 

posiedzeniu w dniu 5 września 2016 r. pozytywnie zaopiniowała informację z wykonania 

budżetu Gminy Krościenko Wyżne za I półrocze 2016 roku. Oddano 3 głosy  

„za” (jednogłośnie). 

2) Bolesław Pudłowski – Przewodniczący Komisji Rozwoju Gospodarczego, Rolnictwa  

i Ochrony Środowiska stwierdził, że Komisja pozytywnie zaopiniowała informację  

z wykonania budżetu Gminy Krościenko Wyżne za I półrocze 2016 roku. Oddano 4 głosy 

„za” (jednogłośnie). 

3) Edward Marszałek – Przewodniczący Komisji Oświaty, Kultury i Spraw Obywatelskich 

stwierdził, że Komisja pozytywnie zaopiniowała informację z wykonania budżetu Gminy 

Krościenko Wyżne za I półrocze 2016 roku. Oddano 5 głosów „za” jednogłośnie. 

4) Zdzisław Omachel – Przewodniczący Komisji Budżetu i Finansów stwierdził, że Komisja 

Budżetu i Finansów pozytywnie zaopiniowała informację o przebiegu wykonania budżetu  

i o kształtowaniu się wieloletniej prognozy finansowej Gminy Krościenko Wyżne  

za I półrocze 2016 roku oraz informację o przebiegu wykonania planu finansowego 
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samodzielnego publicznego zakładu opieki zdrowotnej i instytucji kultury za I półrocze 2016 

roku. Oddano 5 głosów „za” jednogłośnie.  

 

W otwartej dyskusji Przewodniczący Rady – Antoni Dębiec zauważył, że w roku bieżącym  

dość późno rozdysponowano nadwyżkę budżetową z roku ubiegłego. 

 

Wójt Gminy – Jan Omachel stwierdził, że stało się tak, bowiem pieniądze te były 

zarezerwowane w budżecie na zadanie dotyczące przebudowy ulicy Grunwaldzkiej. Dodał,  

że informacja o braku uzyskania wnioskowanego dofinansowania przyszła późno,  

bo początkiem sierpnia. Wytłumaczył, iż w związku z tym na pierwszej sesji zaproponował 

podział tej kwoty. Wspomniał, iż w trakcie czerwcowej sesji informował, że w razie braku 

dofinansowania zadania poświęconego przebudowie ulicy Grunwaldzkiej środki z tytułu 

ubiegłorocznej nadwyżki zostaną przeznaczone na budowę parkingu obok Domu Parafialnego.  

 

Pozostali radni głosu nie zabrali, wobec czego Przewodniczący Rady Gminy zarządził 

głosowanie. W głosowaniu jawnym uczestniczyło 14 radnych: 

- „za” głosowało 14 radnych (jednogłośnie), 

- „przeciw” – 0 radnych, 

- „wstrzymało się” od głosu 0 radnych, 

 

wobec czego Rada Gminy Krościenko Wyżne przyjęła informację o przebiegu wykonania 

budżetu i o kształtowaniu się wieloletniej prognozy finansowej Gminy Krościenko Wyżne 

za I półrocze 2016 roku oraz informacji o przebiegu wykonania planu finansowego 

samodzielnego publicznego zakładu opieki zdrowotnej i instytucji kultury za I półrocze 

2016 roku (informacja w załączeniu). 

 

Ad. 11 

Rada Gminy przystąpiła do realizacji punktu w brzmieniu: „Wolne wnioski, interpelacje 

i zapytania”. 

 

Przewodniczący Rady – Antoni Dębiec złożył podziękowania wszystkim osobom, które 

zaangażowały się w przygotowanie święta gminy „Dnia Siekiernika”. Podziękowania 

skierował na ręce komitetu organizacyjnego, który zajął się przygotowaniem części kulturalnej 

oraz sportowej. Podkreślił, że impreza ta została bardzo dobrze przyjęte przez mieszkańców, 

dlatego należy kontynuować ją w przyszłości. 

 

Następnie Przewodniczący Rady – Antoni Dębiec wspólnie z radnym Bolesławem Pudłowskim 

- sołtysem sołectwa Krościenko Wyżne zaprosili zgromadzonych na zebranie wiejskie, które 

odbędzie się w najbliższą niedzielę 18 września o godz. 10:00 w sali Domu Ludowego. 

Przewodniczący Rady poinformował, że ze względu na służbowy wyjazd zagraniczny nie 

będzie mógł w tym zebraniu uczestniczyć. W związku z tym zachęcił wszystkich radnych do 

uczestnictwa, gdyż na poprzednim zebraniu, które miało miejsce wiosną, pojawiły się głosy 

jakoby radnych mało interesowały sprawy poruszane w trakcie tych zebrań.  

 

Radny Stanisław Wierdak poruszył sprawę wyczyszczenia rowu znajdującego się na końcu 

ulicy Dworskiej. Wyjaśnił, że w przedmiotowej sprawie interweniowali mieszkańcy ulicy,  

a rów ten był ostatnio czyszczony 6 lat temu. Dopowiedział, że ostatnie opady deszczu 

pokazały, że rów nie ma odprowadzenia wody. 
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Radny Bolesław Pudłowski przyłączył się do apelu przedmówcy. Zakomunikował, że również 

do niego w tej sprawie o interwencję zwrócili się mieszkańcy, gdyż w tym miejscu jest ogromny 

napływ wody. 

 

Wójt Gminy – Jan Omachel zorientował, że zajmie się tą sprawą. 

 

Radny Bolesław Pudłowski odnośnie pytań zadawanych przez mieszkańców dotyczących 

projektu kolektory słoneczne dopytał, czy gmina może w tej sprawie pomóc, gdyż jak twierdzą 

mieszkańcy sąsiednie gminy takie projekty realizują. 

 

Wójt Gminy – Jan Omachel poinformował, że na bieżąco śledzi i monitoruje temat dotyczący 

odnawialnych źródeł energii. Przypomniał, że kilka lat temu przy projekcie kolektory słoneczne 

nie udało się zebrać wystarczającej liczy osób. Zaznaczył, że w obecnej chwili środki na te cele 

są ograniczone i należy czekać albowiem lokalne grupy działania, które zaczynają 

funkcjonować będą przewidywały specjalne programy przydzielające środki i wówczas będzie 

można do takiego przedsięwzięcia przystąpić. Podkreślił, że przystępując do takiego działania 

istotne jest nie tyle zebranie wystarczającej liczy osób, co finansowe zabezpieczenie takiego 

projektu. Podsumowując wskazał, że w obecnym czasie w temacie odnawialnych źródeł energii 

brakuje gwarancji ustawowych określających zasady rozliczania sprzedawanej energii. 

 

Przewodniczący Rady – Antoni Dębiec zauważył, że przy wspólnych projektach koszty 

przedsięwzięcia są ogromne, co w konsekwencji powoduje że inwestycja ta jest mało opłacalna. 

 

Radny Paweł Lorens poinformował, że koszt instalacji służącej do oddawania energii do 

systemu to kwota około 35 tys. zł. Dopowiedział, iż w związku z tym spotkał się z sytuacją,  

że osoby organizują się w spółdzielnie i mogą starać się o dotacje. 

 

Wójt Gminy – Jan Omachel potwierdził, że w takim przypadku osoby organizujące się  

w spółdzielnię mają gwarantowane zwroty w ramach zawartej umowy na sprzedaż energii. 

Inaczej zaś dzieje się w przypadku, kiedy inwestycję prowadzi gmina bowiem wyprodukowaną 

energię można wykorzystać jedynie na własne potrzeby, bez możliwości jej sprzedaży. 

 

Radny Krzysztof Ronowski pozostając przy temacie spostrzegł, że mieszkańcy mają sami 

możliwość ubiegania się o środki na dofinansowanie takich instalacji. Zauważył, że Bank 

Ochrony Środowiska oraz kilka instytucji udziela preferencyjnych kredytów na takie właśnie 

cele, a zasady tych programów są podobne jak w przypadku samorządu czy spółdzielni. 

Wracając do spółdzielni radny zaznaczył, ze podobnie jak w przypadku gminy spółdzielnia nie 

może wyprodukować więcej energii niż na potrzeby własne. Co więcej zaznaczył,  

że wyprodukowanie takiej energii na potrzeby własne nie oznacza, iż nie trzeba płacić 

rachunków za energię. Aby zobrazować temat zaakcentował, że rachunki te, jak się okazuje są 

niemałe. Uzupełnieniem wskazał, że podobne projekty robi m. in. miasto Krosno oraz gmina 

Haczów. Dopowiadając wskazał, że proces przygotowania tego rodzaju dokumentacji trwa 

około 2-3 lat, a nadto przy wniosku składanym przez samorząd trzeba pamiętać, że to gmina 

bierze na siebie całą odpowiedzialność, a w szczególności odpowiedzialność finansową. 

 

Wójt Gminy – Jan Omachel zaznaczył, że problem jest o wiele bardziej skomplikowany, 

bowiem nie wszystkie budynki mają skierowane dachy na południe. Uzupełnił, że w takim 

przypadku instalację taką trzeba montować na podłożu, co z kolei wymaga spełnienia 

dodatkowych warunków. 



 

 

18 

 

 

Radny Edward Marszałek wracając do święta gminy i złożonych podziękowań zaznaczył, że to 

3 dniowe święto to wielki wkład pracy wielu ludzi, których zaangażowanie przełożyło się na 

to, iż bardzo ładnie wybrzmiały akcenty współpracy. Podsumowując to wydarzenie zauważył, 

iż sensownym rozwiązaniem było podzielenie imprezy na 3 dni, gdyż organizacyjne dało to 

większe pole do manewru. Zaapelował również o zabezpieczenie środków na organizację 

podobnej imprezy w ramach przyszłorocznego budżetu. Zastanawiając się nad wynikami 

efektów promocyjnych i społecznych wskazał, że robiąc tak dużą imprezę należy zadać pytanie, 

czy robimy coś dla okolicznych powiatów, aby później było co sprzątać, czy też robimy coś dla 

gminy i jej promocji. Dlatego podkreślił, że w celu tym należy wywarzyć akcenty programowe. 

Jako godną odnotowania wskazał liczbę osób biorących udział w biegach,  

w których udział wzięło 401 uczestników pochodzących z różnych części kraju. Podsumowując 

podkreślił, że impreza sportowo-biegowa bardzo ładnie wpisała się w organizację gminnego 

święta, a przygotowana w tym celu trasę biegową powinna być utrzymywana i poszerzana  

o nowe drogi. Jako przewodniczący komitetu organizacyjnego podziękował wszystkim, którzy 

wzięli udział w przygotowaniu i przeprowadzeniu imprezy. 

 

Alicja Fejkiel-Guzik – Zastępca Wójta dopowiedziała, że o święcie gminy można bardzo dużo 

mówić, jednak nie można pominąć dwóch osób, które w zdecydowanym stopniu przyczyniły 

się do tego, że impreza ta pod względem organizacyjnym i sportowym przebiegła wzorowo.  

W związku z tym złożyła serdeczne podziękowania radnemu Januszowi Szmyd, który wziął na 

siebie ciężar i odpowiedzialność za przygotowanie imprezy biegowej. Ponadto podziękowania 

skierowała do przewodniczącego komitetu organizacyjnego - radnego Edwarda Marszałka, 

który koordynował wszystkie działania i sprawował pieczę nad sprawnym przebiegiem 

uroczystości. 

 

Więcej głosów nie zabrano. 

 

Ad.12. 

 W ostatniej części posiedzenia, wobec wyczerpania porządku obrad Przewodniczący 

Rady Gminy Krościenko Wyżne - Antoni Dębiec podziękował wszystkim obecnym za udział 

w posiedzeniu, a następnie zamknął posiedzenie XIX sesji Rady Gminy Krościenko Wyżne. 

 

Na tym protokół zakończono i podpisano. 

 

Protokołował: 

 Łukasz Lorens 

 

 

        PRZEWODNICZĄCY RADY 

         mgr Antoni Dębiec 


